
PROTOKÓŁ   NR  15.2019 

 

posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 17 czerwca 

2019 r. 

 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

4. Opracowanie projektów Statutów Sołectw i Statutu Osiedla - zgłaszanie wniosków do 

projektów. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Witam członków Komisji Statutowej, Pana Sekretarza Gminy i Panią protokolantkę.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Dzisiejszy porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

4. Opracowanie projektów Statutów Sołectw i Statutu Osiedla - zgłaszanie wniosków do 

projektów. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie obrad. 

Kto z członków Komisji jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść 

rękę. Dziękuję. Porządek obrad został przegłosowany jednomyślnie. Przechodzimy do 

realizacji punktu 3.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak:  

Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 29 kwietnia 2019 r. Kto z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu, 

proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Protokół został przyjęty jednomyślnie. Przechodzimy do 

punktu 4. 

Ad. 4. Opracowanie projektów Statutów Sołectw i Statutu Osiedla-zgłaszanie wniosków 

do projektów statutów. 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 
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Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Opracowanie projektów Statutów Sołectw i Statutu Osiedla - zgłaszanie wniosków do 

projektów. Dzisiaj na posiedzeniu nie ma Pana Mecenasa w związku z tym proponowałbym, 

że zgłosimy wnioski do projektów, zapiszemy je i przekażemy Panu Mecenasowi. Pan 

Mecenas  sprawdzi te wnioski, uwagi i sugestie pod względem formalnym i prawnym czy 

będą mogły być uwzględnione. Jeżeli nasze wnioski zostaną zaakceptowane, to wpiszemy je 

do projektów statutów, które przegłosujemy na następnym posiedzeniu Komisji. Następnie 

projekty zostaną poddane konsultacjom mieszkańców. Proponuję punkt 4 połączyć razem               

z punktem 5 wolne głosy i wnioski. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak, bo jeśli mamy dyskutować, to jest dobry pomysł. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak, możemy rozpocząć prace nad projektami statutów.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Rozpoczynamy od projektu statutu sołectw? 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Statut sołectw, to co zwróciło moją uwagę. W § 11 punkt 1 proponuję zapis: Wybory 

przeprowadza komisja skrutacyjna w składzie 3 do 5 członków.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak, od 3 do 5 członków. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Od 3 do 5. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

W tym paragrafie zrobimy dopisek „od 3 do 5 osób”. Przy większej liczbie uczestników 

zebrania będzie można szybciej przeprowadzić wybory. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

I nie będzie wątpliwości.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Wątpliwości? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja miałem wątpliwości bo jeżeli działamy zgodnie ze statutem, dobrze nieważne. 

Akceptujemy zapis, o którym mówiłem?  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Komisja skrutacyjna od 3 do 5 członków. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Teraz mam następną propozycję. § 14 pkt 3 a właściwie zaznaczyłem sobie cały § 14, jeżeli 

chodzi o głosowanie. Ja uważam, że to jest za bardzo rozbudowany zapis, nie będę czytał 

wszystkiego ale jakie mam uwagi. Jest pierwsze głosowanie i zdarza się, że ktoś otrzyma 

równą liczbę głosów. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Dwóch albo trzech kandydatów. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To proponuję, że jeżeli dwóch kandydatów ma tą samą liczbę głosów, to możemy stosować 

tak jak to jest zapisane w statucie osiedla, że przeprowadzamy między tymi dwoma osobami 

głosowanie i jeżeli nadal będzie remis to wtedy losowanie, które przeprowadza 

przewodniczący zebrania. Tak proponuję to zapisać. Czytając ten zapis wydaje mi się, że jest 

zbyt rozbudowany, jeżeli w dalszym ponownym głosowaniu uzyskały największą liczbę nie 

mniejszą od kandydatów z poprzedniego głosowania przeprowadza się, to jest dla mnie 

zawiłe. Byłem parę razy na zebraniach gdzie wybieraliśmy sołtysa, to tam chodzi o to, żeby 

jak najszybciej wybrać te organy.   

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Tak tylko, że my mamy opracowany wzór. Wiadomo, że statuty w każdym sołectwie są 

podobne, nieważne czy to jest nasza czy inna gmina. Niektóre już były poddane ocenie  

Wojewody więc myślę, że za dużo nie możemy zmieniać.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
Dobrze ale proponowałbym uprościć zapisy bo jeżeli mamy, pozwolę sobie wejść Panu                       

w słowo, jeżeli w dwóch następujących po sobie głosowaniach największą liczbę głosów 

uzyska taka sama liczba osób wówczas przeprowadza się pomiędzy nimi losowanie. To jest 

za bardzo rozbudowane, skróciłbym ten zapis.    

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Na ostatnim posiedzeniu Komisji Pan Mecenas mówił, że albo wszystko musi być rozpisane 

konkretnie a jak jest cząstkowo, to Wojewoda to uchyla.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
Moim zdaniem ten zapis będzie konkretny bo pierwsze głosowanie jest, powstaje dwóch 

kandydatów, którzy mają tą samą liczbę głosów.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

A jak będzie trzech kandydatów? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To będzie trzech kandydatów.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Dlatego musi być słowo kilku. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jak będzie trzech kandydatów, to jest ta sama procedura. Do tych trzech kandydatów 

przeprowadzamy głosowanie. Moim zdaniem, żeby trzech kandydatów miało tą samą liczbę 

głosów, to jest bardzo mało prawdopodobne. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Ale musimy brać pod uwagę taką ewentualność.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze, ja wnoszę taką propozycję, a co na to powie Pan Mecenas, to jest inny temat. 
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Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Oczywiście, musi przeanalizować czy to przejdzie, nie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja proponuję skrócić ten zapis, żeby było jak najmniej głosowań. Następnie mam 

wynotowany § 23. Moje pytanie jest takie, a co z radą sołecką? Przeczytam całość. Zebranie 

wiejskie zwołuje sołtys: 

1) z inicjatywy własnej, 

2)  na wniosek rady, 

3)  na wniosek burmistrza, 

4) na pisemny wniosek co najmniej 1/10 mieszkańców uprawnionych do udziału w zebraniu. 

Czy rada sołecka nie może zgłosić takiego wniosku? 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski:  
Z tego zapisu wynika, że nie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To ja proponuję dodać radę sołecką. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski:  
Rada sołecka nie jest organem i nie ma prawa wnosić o zwołanie zebrania, stąd nie jest 

uwzględniona. To nie jest tak, że została pominięta. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Rada sołecka jest do pomocy. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski:  
Wspomagająca, wspierająca działania sołtysa. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Jeżeli rada sołecka chciałaby wystąpić z takim wnioskiem, to zwraca się do sołtysa. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

I sołtys zwołuje zebranie, dobrze. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski:  
Rada sołecka jest organem pomocniczym. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Jak jesteśmy w § 23 to proponuję zmienić zapis na: zebranie wiejskie zwoływane jest w miarę 

potrzeb, nie rzadziej jednak niż raz na rok. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To też miałem zaproponować bo w obecnym statucie jest, że dwa razy w roku. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Raz na rok, to też miałem wynotowane. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Raz w roku, żeby mieszkańcy się spotkali. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

§ 33 ust. 2 i tutaj jest: Rada sołecka składa się z 4 do 7 osób. Liczbę członków rady sołeckiej 

ustala zebranie wiejskie w głosowaniu jawnym bezpośrednio przed przeprowadzeniem 

wyborów członków rady sołeckiej na nową kadencję. I tu mi się wydaje, że tak jak było 

dotychczasowo, że Burmistrz określa w zarządzeniu.   

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Liczba członków rady sołeckiej była określana. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Określa ilu członków liczą poszczególne rady i to rozwiązuje sprawę. My będziemy głosować 

nad wyborem rady sołeckiej i jeszcze nad liczbą członków to znacznie wydłuży procedurę. 
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Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Najpierw głosowanie nad liczbą członków. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Najpierw należy ustalić liczbę członków rady sołeckiej a potem wybór.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak. Każdy będzie miał inną propozycję i będzie niepotrzebna dyskusja. Ja uważam, że tak 

jak było do tej pory, że Burmistrz określał liczbę członków rady sołeckiej zarządzeniem czy 

rozporządzeniem to było dobre rozwiązanie. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Intencją tego zapisu „od do” było określenie liczby członków w zależności od miejscowości 

ale nie zostało to doprecyzowane.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

To może trzeba to doprecyzować. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Ja myślę, że dla każdego sołectwa będzie oddzielny statut.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Czyli wtedy musielibyśmy zapisać w statucie, że na przykład rada sołecka w Łoniewie składa 

się z 4 osób. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 
Tak. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Czyli zapisujemy, że każda miejscowość oddzielny statut.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dla każdej rady sołeckiej przypisana liczba członków. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak, której statut będzie dotyczył i wtedy będzie ustalona liczba członków.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

My będziemy przegłosowywać dla każdej miejscowości czy ogólnie? 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Dla każdej miejscowości.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Lub rozwiązać to tym, że Burmistrz będzie wprowadzał zarządzeniem liczbę członków. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Są dwie opcje. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jednym zapisem, że Burmistrz ustala.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Można jedną uchwałę i 17 załączników. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Państwo przemyślcie jak to rozwiązać albo poddać propozycję Panu Mecenasowi do 

przeanalizowania. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dwie wersje. 
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Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Może tak zrobimy, że statuty sołectwa będą jako załączniki dla każdej miejscowości. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak, inaczej musi być oddzielna uchwała dla każdego sołectwa. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja bym wnioskował za tą drugą wersją chyba, że ostro zapiszemy, np. czterech członków, to 

nie ma dyskusji.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

W każdym statucie będzie ostro zapisana liczba członków rady bez widełek.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Wtedy Burmistrz nie określa a jest zapisane w statucie 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Mamy to zapisane w statucie. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

W projekcie mamy zapisane w widełkach a doprecyzujemy to.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Trzeba to zapisać, żeby tak zapisać w ostatecznej wersji. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Dla każdego sołectwa będzie statut. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Liczba członków rady będzie określona dla każdej miejscowości osobno. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Jak najbardziej. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

§ 33. 2. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak, dobrze. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Osobno, dobrze. Miałem jeszcze zaznaczony fundusz sołecki ale to rozwiązuje przywołanie 

do ustawy. Miałem wynotowany § 35 jeżeli chodzi o fundusz sołecki ale myślę, że to jest 

powołana ustawa i ona to rozwiązuje. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak, ustawa opisuje szczegółowo. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ustawa rozwiązuje wszystko. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobra. To, to na temat sołectw miałbym tyle. Natomiast do statutu osiedla miasta mam jedną 

propozycję ale mam zaznaczone jeszcze inne zapisy. Kadencja zarządu i przewodniczącego 
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trwa pięć lat od dnia wyborów z zastrzeżeniem wyjątków zawartych w niniejszym Statucie. 

Czy ten zapis jest konieczny? Z zastrzeżeniem wyjątków, kadencja trwa pięć lat. Pięć lat to 

tak samo jak w sołectwach. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze niech to zostanie, tego nie mam wynotowane, to zaznaczyłem przy pierwszym 

czytaniu. Później mam jeszcze 12, to jest tak. Zarząd Osiedla, 12.1 Zarząd Osiedla składa się 

z 3-7 osób, w tym przewodniczącego zarządu osiedla. Kto ustala liczbę zarządu? Dobrze, to 

będzie rozstrzygnięte w doprecyzowaniu. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Osieczna miała 7 członków zarządu. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
Później mam § 23. 1, to jest też w składzie komisji skrutacyjnej 3 do 5 członków. 

Proponowałbym też zapisać tak samo jak jest w sołectwach. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

3 do 5 w zależności ile przyjdzie osób, wtedy mieszkańcy mogą zadecydować, jak będzie 

mało osób, to można powołać komisję skrutacyjną 3 osobową.    

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Zebranie zadecyduje. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Ale też zapisujemy widełki od 3 do 5 osób.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jak będzie dużo ludzi, to będzie dużo głosów do liczenia. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Na zebranie przyjdzie 100 osób, to wiadomo, że komisja skrutacyjna powinna być w 

większym składzie. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

A jak przyjdzie 30 to mniejsza.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak, przyjdzie 30 osób, to mniej liczebna. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

To 3 osobowa. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak jest bo jak będzie niewielu mieszkańców, to nie będzie z kogo powołać komisji.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze. Tu mam znak zapytania ale to jest pierwsze czytanie. Znak zapytania mam przy § 23, 

jesteśmy w tym samym paragrafie, punkt 3. Postawiłem sobie znak zapytania, nie wiem czy 

słusznie ale „członkiem komisji nie może być małżonek, wstępny, zstępny, rodzeństwo oraz 

powinowaty w tej samej linii lub stopniu kandydata na członka zarządu lub 
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przewodniczącego zarządu osiedla, jak również osoba pozostająca z kandydatem w stosunku 

przysposobienia”. W punkcie 6 mam napisane, że tak jak w 5 w statucie w § 11, chodzi o to 

samo a różnią się zapisami. Tutaj mamy „wybory przeprowadza komisja” i to samo jest                   

w poprzednim statucie. Tu mamy w § 23 a tu w 11, mamy 5 punktów ale one są inne. 

Proponowałbym taki zapis jak w § 11 pkt. 5 w sołectwie, że „członkami komisji zostają 

kandydaci, którzy uzyskali kolejno największą liczbę głosów. Komisja wybiera spośród siebie 

przewodniczącego”, tego brakuje w zapisie statutu zarządu osiedla. W statucie sołectw jest 

taki zapis, a tutaj nie ma.        

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

To jest w 26. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W 26? Za wybranego na przewodniczącego zarządu osiedla uważa się kandydata, który 

uzyskał największą liczbę głosów. Za wybranych na członków zarządu osiedla uważa się 

kandydatów, którzy uzyskali kolejno największą liczbę głosów. W przypadku uzyskania 

przez kandydatów równej liczby głosów, przeprowadza się ponowne głosowanie nad tymi 

kandydaturami. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Trochę różnią się te zapisy ale dotyczą tego samego. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jeszcze mam zakreślony § 26. 1 i dopisałem, że 4 „w wyniku remisu przeprowadza się 

losowanie.” Też by mogło to być dodane. W przypadku uzyskania przez kandydatów równej 

liczby głosów, przeprowadza się ponowne głosowanie nad tymi kandydaturami ale nie ma, że 

przeprowadza się losowanie gdyby nadal była równa liczba głosów.      

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Można dopisać punkt 4, że w przypadku kolejnych głosowań i równej liczby głosów 

przeprowadza się losowanie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W wyniku remisu przeprowadza się losowanie, żeby zapisy statutu sołectwa były spójne ze 

statutem zarządu. Czyli przyjmujemy te uwagi?   

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Dopiszemy punkt 4 a Pan Mecenas sprawdzi z przepisami. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

A w paragrafie 23. 6 jak w statucie sołectw w § 11. 5, tak? 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze. I ostatnia sprawa, to jest § 18. 4. Moje pytanie, czy nie powinno być tak jak w § 6                

i § 7 statutu sołectwa lub odwrotnie? Prawo wybierania, mówimy o prawie wybierania, itd. 

Gdzieś jest zapis, że nie mają prawa wybierania osoby pozbawione praw publicznych, 

pozbawione praw wyborczych orzeczeniem Trybunału Stanu. Te zapisy są różne czyli 

reasumując wychodzi na to, że na przykład w mieście Osieczna może być ktoś skazany 

prawomocnym wyrokiem i nie może uczestniczyć w głosowaniu a w sołectwie może. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Pan Mecenas porówna zapisy w poszczególnych paragrafach one powinny być tożsame. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Chodzi o to, że w Osiecznej ktoś może mieć wyrok i jest uwidocznione, że nie może brać 

udziału w głosowaniu, natomiast w statucie sołectwa tego nie ma.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Trzeba to ujednolicić.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Podać jeszcze raz paragrafy, których to dotyczy? 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Czy nie powinno być tak jak w § 6 i 7 statutu sołectw lub odwrotnie, żeby było jednakowo              

w jednym i drugim statucie, żeby zasugerować to, że wszędzie może być i w sołectwach może 

być ktoś skazany prawomocnym wyrokiem i w mieście Osieczna.    

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Czyli to musiałoby być dopisane. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak i wtedy rozwiązuje sprawę. Albo tak jak w statucie zarządu albo tak jak w statucie 

sołectwa ale w statucie osiedla jest pełniejszy zapis. To są wszystkie propozycje z mojej 

strony. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Dziękuję. W rozdziale 5 Mienie i finanse w statucie sołectwa mamy, że sołtys zarządza 

mieniem komunalnym przekazanym sołectwu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W którym? 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Paragraf 35 punkt 1. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

§ 35 pkt 1.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Chodzi o to, że mieniu komunalnemu podlegają świetlice. Nie wiem czy zostawiamy taki 

zapis, że mieniem komunalnym czy określamy to bliżej. Czy ktoś jak to będzie czytał, to 

będzie wiedział, że on bezpośrednio zarządza świetlicą?  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Pytanie, czy wolno doprecyzować. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Czy przez to doprecyzowanie Wojewoda nie uchyli nam tego zapisu.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Może w paragrafie dotyczącym zakresu działań sołtysa dopisać dwunasty podpunkt? 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Ale taki zapis też może Wojewoda podważyć. Który to jest paragraf? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

§ 28. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Dopisać punkt 12, że zarządzanie salą wiejską należy do sołtysa. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Propozycję można zapisać a Pan Mecenas ją zweryfikuje i sprawdzi. Wojewoda uchylał 

zapisy wprost. Jest zapis, że zarządza mieniem gminnym i to powinno być wystarczające. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Paragraf 28 kończy się na punkcie 11. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Tak i dopisać dodatkowy punkt. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak się zastanawiam bo tutaj jest co sołtys wykonuje, jakie czynności, że kieruje bieżącymi, 

itd., można dopisać.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Chodzi o to, żeby był konkretny zapis, że chodzi o salę. Ktoś musi się tą salą zająć. Zawsze 

było, że salą wiejską zajmuje się sołtys. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jestem za tym żeby to dopisać. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Opiekun sali musi być.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powinien być. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Albo dopisać do punktu 9, że kierowanie bieżącymi sprawami sołectwa z zakresu 

administracji publicznej oraz opieka nad salą, dodać ten jeden punkt. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Uważam, że to powinien być osobny punkt. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zaproponujmy osobny punkt, żeby jasno wynikało, że to należy do sołtysa. Wpisać to jako 

ostatni punkt a Pan Mecenas zweryfikuje. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Pan Mecenas sprawdzi ten zapis i m.in. na podstawie wydanych przez Pana Wojewodę 

rozstrzygnięć nadzorczych ustali czy tak może być. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Ja miałam dwie propozycje. Jedną dotyczącą dopisania do zadań sołtysa zajmowanie się salą 

wiejską i drugą, że zebranie odbywa się raz do roku ale to już ustaliliśmy. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak bo to też zauważyłem, że zebranie raz na kwartał, kto raz na kwartał zwołuje zebranie. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Mieszkańcy nie przychodzą raz w roku na zebranie a gdzie raz na kwartał.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

U nas w poprzedniej kadencji to nawet raz w roku nie było zebrania. Nawet nie wiem czy                

w całej kadencji było jedno zebranie, które zwołał sołtys z własnej inicjatywy. Zastanawiałem 

się czy to jest sens organizować dwa zebrania w roku. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Trudno o frekwencję na jednym zebraniu w roku. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Co roku przychodzą ci sami mieszkańcy. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Najczęściej przyjdą ci ludzie którzy czytają informacje na Facebook-u. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Z tego co zauważyłem, że następuje tylko wymiana pokoleniowa. 
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Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Jeśli się da informację na Facebook, to wiedzą wszyscy mieszkańcy ale jak ogłoszenie wisi na 

tablicy to nikt nie wie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

U nas jest ogłoszenie w sklepie, to ma większe przełożenie bo leży na ladzie i każdy zauważy. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Każda miejscowość ma swój zwyczajowo przyjęty sposób zawiadamiania mieszkańców.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak, podchodzę i patrzę co jest na ladzie. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Ewa Pietraszewska: 

Ja dlatego z każdej strony wsi ustawiłam tablice. Dwie dostałam z Gminy, dwie mamy swoje 

wiejskie. Z każdej strony wsi stoją tablice informacyjne tak, że mieszkańcy nie zarzucą mi, że 

tu było a tu nie było, dodatkowo są dwa sklepy i one też mają informacje i mieszkańcy też nie 

przychodzą na zebrania.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Czy jeszcze ktoś chciałby coś dodać w sprawie projektów statutów? Nie widzę. Dziękuję. 

Proponuję zakończyć dyskusję nad projektami statutów. Spotkamy się po analizie materiałów 

przez Pana Mecenasa i po przerwie wakacyjnej. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Tak, Pan Mecenas musi się odnieść do propozycji Komisji. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Tak. Zamykam punkt 4 i 5.  

Ad. 6. Zakończenie obrad.   

Przewodniczący Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław 

Glapiak: 

Dziękuję Państwu za dzisiejsze posiedzenie. Zamykam posiedzenie Komisji Statutowej. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękujemy. 
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